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Abstract (en)
The invention relates to a diffuser for fitting in ducts through which fluids pass, in particular upstream of heat exchangers, silencers, admixing
devices and the like, preferably for power stations, having built-in elements generating vortices. In order to avoid separation of the flow from the
diffuser wall in a diffuser of this type and ensure uniform expansion of the flow over the widening flow section 2 at a low cost and with low pressure
losses, a built-in area 4, producing at least one leading-edge vortex system, is arranged as built-in element in the region of the diverging flow section
2 of the diffuser. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Diffusor zum Einbau in von Fluiden durchströmten Leitungen, insbesondere vor Wärmetauschern, Schalldämpfern,
Zumischvorrichtungen und dergleichen, vorzugsweise für Kraftwerke, mit Verwirbelungen erzeugenden Einbauelementen. Um bei einem derartigen
Diffusor eine Ablösung der Strömung von der Diffusorwand zu vermeiden und eine gleichmäßige Ausbreitung der Strömung auf den sich
erweiternden Strömungsabschnitt 2 mit geringem Aufwand und geringen Druckverlusten sicherzustellen, ist als Einbauelement mindestens eine ein
Vorderkantenwirbelsystem erzeugende Einbaufläche 4 im Bereich des divergierenden Strömungsabschnittes 2 des Diffusors angeordnet. <IMAGE>
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